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Onderwerp: Voortgang Wet Houdbare overheidsfinanciën (Wet Hof)

Geachte voorzitter/leden,

Wij hebben u een aantal keren geïnformeerd over de Wet Houdbare overheidsfinan-
ciën (Wet Hof). Wij hebben u toegezegd u op de hoogte te houden en willen u door
middelvan deze brief informeren over de recente ontwikkelingen rond de invoering

van de Wet Hof. Het wetsvoorstel voorziet in een wettelijk instrumentarium voor het

bereiken en vasthouden van houdbare overheidsfinanciën en is ingediend op 21 sep-

tember 2012. Deze wet zou met ingang van 1 januari 2013 in werking treden. De wet
zal naar venivachting met een flinke vertraging en behoorlijk aangepast, begin 2014

worden ingevoerd.

De Tweede Kamer heeft op 23 april 2013 met een ruime meerderheíd ingestemd met
het wetsvoorstel. Door een aantal amendementen en moties zijn er voor de decentrale

overheden kleine verbeteringen doorgevoerd. De Eerste Kamercommissie voor

Financiën heeft op 25 juni 2013 het voorlopig verslag uitgebracht over de behandeling

van deze wet in de Eerste Kamer. Op 4 september 2013 heeft het Kabinet de

Memorie van Antwoord verzonden. De Eerste Kamercommissie voor Financiën heeft

vervolgens op 20 september 2013 het nader voorlopig verslag vastgesteld. ln dat

laatste verslag wordt nogmaals de vraag gesteld of de regering het mogelijk acht dat

de EMU-normen ertoe kunnen leiden dat een economische neergang wél wordt
versterkt.

Het is op dit moment dan ook nog niet geheel zeker wat de gevolgen van de wet zul-

len zijn. Op basis van onder andere de aangenomen amendementen en moties en de

Memorie van Antwoord schatten wij in, dat nadere acties (voorlopig) niet nodig zijn. Dit

wordt nog eens bevestigd door signalen vanuit het IPO en vanuit het ministerie, die

aangeven dat men geen problemen verwacht. Uitgangspunt bij overschrijding van de
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norm is bestuurlijk overleg tussen de koepels en het ministerie en niet het direct strak

handhaven van de normen. Welke normen precies zullen gelden is nog onduidelijk.

De discussie binnen het IPO over de verdeling van de ruimte over de provincies is
uitgesteld. Als de voorgestelde verdeling die nu binnen de koepels is afgesproken

wordt gehanteerd is dat voor Drenthe een verbetering. Eerder was de ruimte voor alle
provincies samen 0,07o/o BBP en dat wordt verhoogd in het voorstel van de koepels

naar 0,1 1% BBP. Dit percentage geldt dan wel alleen voor 2014. Het is hoger dan wij

eerder hadden doorgekregen, maar nog steeds te weinig voor de langere termijn.

Gezien onze inspanningen inzake de geplande investeringen rapporteren wij de ko-

mende jaren een negatief EMU-saldo. Sancties zoals die eerder waren aangekondigd

zijn voorlopíg niet aan de orde. Dit is in de package deal met minister Dijsselbloem zo

vastgelegd.

ln de brief van 27 maar|2013 hebben wíj u aangegeven, dat wij ons gingen richten op

de oplossingsrichting waarbij wij als provincie RSP-gelden die gefinancierd worden uit
de RSP-reserve in één keer uitbetalen.
Wij hebben onze huisaccountant gevraagd een toets uit te voeren op de voorgestelde
financiêle en juridische constructie van de versnelde subsidieverlening/bevoor-
schotting. Het verslag met de bevindingen van Ernst & Young is in september ont-

vangen. Een van de conclusies is dat versnelde beschikking en bevoorschotting van

de gelden naar verwachting ertoe zal leiden, dat het voor de provincie Drenthe niet

meer mogelijk is, indien bijsturing van een project noodzakelijk blijkt, extra druk uit te

oefenen door bijvoorbeeld de bevoorschotting van het project te staken.
Bovendien zijn wij van mening dat het kenmerk van gebiedsontwikkeling is dat die
gaandeweg de ontwikkeling van het gebied vorm krijgt. Niet alles kan van tevoren

worden voorzien, uitonderhandeld, concreeUmeetbaar gemaakt en vastgelegd in be-

schikkingen. Wijwillen de mogelijkheid blijven houden om in te spelen op ontwikkelin-
gen en te sturen op onvoorziene gebeurtenrssen.

Met de focus op RSP-projecten zien wij om de genoemde redenen geen noodzaak om

nu maatregelen te treffen in het kader van de Wet Hof. Op dit moment is het niet

noodzakelijk om versneld zaken uit te betalen, omdat afgesproken is dat voorlopig
geen sancties zullen worden opgelegd en er nadelen verbonden zijn aan een eerdere
uitbetaling.

Wij vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geïnformeerd over de re-

cente situatie rond de Wet Hof. lndien noodzakelijk informeren wij u tijdig over de
voortgang van het proces.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,

wa.coll

, secretaris voorzitter


